
Protokół Nr XXX/2013 
z XXX sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego 

odbytej w dniu 28 czerwca 2013 roku 
w Starostwie Powiatowym w Krośnie, ul. Bieszczadzka 1 
rozpoczętej o godz. 10.00, a zakończonej o godz. 14.15 

Sesję otworzył obrady prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Andrzej Krężałek. 
Sesję protokołowała Sylwia Kuźnar. 
W sesji uczestniczyło 20 Radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1. Jan Juszczak - Starosta Krośnieński. 
2. Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński. 
3. Jan Pelczar - Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu. 
4. Krystyna Kasza- Skarbnik Powiatu. 
5. Zdzisława Żywiec - Sekretarz Powiatu. 
6. Jan Zych- Wójt Gminy Korczyna. 
7. Piotr Lenik- Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Podkarpackiego im. Jana Pawła II w Krośnie. 
8. Piotr Czerwiński -Z-ca Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Podkarpackiego w Krośnie. 
9. Andrzej Bazia-Kierownik SOR w Wojewódzkim Szpitalu Podkarpackim w Krośnie. 

1 O. Agnieszka Zygarowicz - Dyrektor PCPR w Krośnie, 
11. Kierownicy oraz Naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego w Krośnie. 
12. Media. 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał zaproszonych gości oraz Radnych, a następnie na podstawie 
listy obecności - /zał. Nr li - stwierdził prawomocność obrad. 

Następnie zapytał o uwagi do protokołu z XXIX sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego. 

Radni jednomyślnie głosowali za przyjęciem protokołu. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek XXX seSJl Rady Powiatu 
Krośnieńskiego oraz poprosił o wniesienie ewentualnych zmian. 

Starosta wystąpił z wnioskiem o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu w punkcie 
11 następujących projektów uchwał w sprawach: 

powierzenia Gminie Wojaszówka zadania zarządzania publiczną drogą powiatową 

/projekt ozn. lit. j/, 
zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok /projekt nr II - ozn. lit. kl. 

Przesunięciu ulegają dotychczasowe projekty uchwał otrzymując odpowiednio numerację: 
w sprawie zmiany w WPF - ozn. lit 1), 
w sprawie rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 2012 rok - ozn. lit. ł), 
w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 
2012 rok- ozn. lit. m). 
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Pan Edward Nowak z kolei wystąpił z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 
ozn. lit. h) inicjatywy o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP 
o nadanie odznaczenia „Srebrny Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną. Poinformował, iż 
w 1986 roku został odznaczony Srebrnym Krzyżem Zasługi, a w 2004 roku - Złotym Krzyżem 

Zasługi. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował zmianę kolejności realizacji punktów porządku obrad tj. 
aby punkt 5 porządku dot. sprawozdania z działalności Wojewódzkiego Szpitala Podkarpackiego 
został zrealizowany po punkcie 7 porządku obrad, w związku z obecnością w dniu dzisiejszym 
Dyrektora Szpitala również na sesji Rady Miasta Krosna. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie propozycję zmiany porządku 
zgłoszoną przez Starostę Krośnieńskiego. 

Radni jednomyślnie głosowali za wprowadzeniem powyższych zmian (ogółem głosujących: 
19 Radnych, za -19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów). 

Następnie pod głosowanie został poddany wniosek Radnego Edwarda Nowaka. 

Radni głosowali za wnioskiem o wycofanie z porządku obrad punktu dot. podjęcia uchwały 
w sprawie inicjatywy o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem 
do Prezydenta RP o nadanie odznaczenia „Srebrny Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność 
publiczną (ogółem głosujących - 17 Radnych, za - 16 głosów, przeciw - O głosów, przy 1 głosie 
wstrzymującym). 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek o zmianę kolejności realizowania 
punktów. 

Radni jednomyślnie głosowali za wnioskiem Przewodniczącego Rady Powiatu (ogółem 

głosujących -19 Radnych, za -19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów). 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek po zmianach, a następnie poddał go również pod 
głosowanie. 

Radni jednomyślnie głosowali za przyjęciem ww. porządku (ogółem głosujących - 19 Radnych, 
za -19 głosów, przecie - O głosów, wstrzymujących się- O głosów). 

W dalszej części Radni jednomyślnie przyjęli protokół z XXIX sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego. 

Realizując punkt 6 porządku obrad - sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego 
Pogotowia Ratunkowego w Krośnie za 2012 rok - przedstawił Dyrektor p. Andrzej Jurczak 
/zał. Nr 2/. 
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Pan Jan Zych - Wójt Gminy Korczyna podjął temat likwidacji zespołu wyjazdowego karetki 
w Korczynie. Poprosił o uzasadnienie decyzji. Nadmienił, iż w ostatnim czasie nie miały miejsca 
zdarzenia, które mogły mieć wpływ na likwidację zespołu wyjazdowego. 

Dyrektor Andrzej Jurczak wyjaśnił, że to nie Dyrektor Pogotowia likwiduje zespół, lecz decyzję taką 

podejmuje Wojewoda przy akceptacji Ministerstwa Zdrowia. 
W 2011 roku, kiedy pogotowie przystąpiło do kontraktu z NFZ ( ... ) „wskazaliśmy miejsce bliskie 
szpitalowi (Korczyna), wystąpiliśmy w konkursie po to, aby uporządkować te sprawy, za co 
zostaliśmy „ukarani" przez NFZ, reszta została bez zmian. Chodziło o to, aby 2 zespoły szpitalne nie 
uciekły z systemu. To nie jest tak, że Dyrektor Pogotowia za to odpowiada". Następnie poinformował 
o odbytej kontroli przez przedstawicieli NFZ - u oraz pełnomocników Wojewody Podkarpackiego ze 
wskazaniem, że zespół „S" w Dukli bardzo często wyjeżdża w kodzie „3", „a my naciągamy do kodu 
„l" czyli do sytuacji, gdzie występuje bezpośrednie zagrożenie życia". Przeprowadzona kontrola 
wykazała, że zespół ten powinien zostać przeniesiony, w zw. z czym została podjęta decyzja 

o przeniesieniu zespołu do Dukli. 

Zwrócił uwagę, iż z prowadzonych statystyk wynikało, że zespół w Korczynie obsługuje w 35 % 

Krościenko Wyżne i Wojaszówkę, a w 30 % Krosno Miasto. 

Pan Kazimierz Krężałek poinformował, iż uczestniczył w spotkaniu, gdzie podjęty został temat 
funkcjonowania Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Krośnie, które to pogotowie 
zostało przedstawione w komfortowej sytuacji. Natomiast po wysłuchania sprawozdania za 2012 rok 
przedstawionego przez Dyrektora - widzi pewne rozbieżności. Następnie zapytał o sytuację 

Pogotowia Stomatologicznego oraz podjął temat funkcjonujących w SPPR związków zawodowych, 
a także wyjaśnił, że w przypadku zmniejszenia pensji pracownikom będzie potrzebna opinia 
związków zawodowych. 

Dyrektor Andrzej Jurczak zwrócił uwagę, iż sprawozdania z działalności SPPR w Krośnie składa 
od 15 lat, poprosił również o bliższe uszczegółowienie pytania Radnego Kazimierza Krężałka. 

Pan Kazimierz Krężałek poinformował, iż sprawozdanie przedstawia pogotowie w warunkach 

rozwoju, a w rzeczywistość wg Radnego sytuacja wygląda inaczej. 

Dyrektor Andrzej Jurczak zwrócił uwagę, iż w sprawozdaniu, które przedstawił jest mowa o roku 
poprzednim, który był faktycznie rokiem bardzo dobrym, natomiast od miesiąca marca 2013 roku 
nastąpiły zmiany na niekorzyść pogotowia. 
W kwestii stomatologii - wyjaśnił, iż Pogotowie Stomatologiczne na pewno będzie funkcjonować do 
końca roku 2013. W ciągu roku stomatologia przynosi ok. 200 tys. zł strat, nie licząc administracji -
180 tys. zł. Ponadto poinformował, iż od 1 marca Specmed uruchomił karetkę i wykonuje transporty 
we własnym zakresie, w zw. z tym o ok. 70 tys. zł pomniejszyły się przychody z tytułu świadczonych 
usług. Podkreślił również, iż Specmed zwrócił się z prośbą o uzupełnienie ich transportu, co jest 
realizowane. Dyrektor zwrócił także uwagę, że od stycznia 2013 roku zmieniły się przepisy, wg 
których należało zaopatrzyć pracowników Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego 
w odzież w kolorze pomarańczowym - to był kolejny wydatek dla jednostki. 
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Zaznaczył, iż jeśli stomatologia będzie w dalszym ciągu przynosiła takie straty planuje podjąć 
rozmowy z 3 - ma firmami, które również świadczą usługi w tym zakresie oraz podnieść stawkę 
świadczonych usług, a także wykorzystać pomieszczenia poza godzinami pracy Pogotowia 
Stomatologicznego. 
Dodał, że cieszy się, że siła związkowa jest obecna w SPPR oraz oczekuje rozmów w kwestii np. „co 
zrobić, aby nie przekroczyć amortyzacji". 

W kolejnym punkcie 7 porządku obrad - sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Stomatologicznej za 2012 rok - przedstawił Dyrektor p. Anna Dybalska - Guzik 
/zał. Nr 3/. 

Wracając do 5 punktu porządku obrad - sprawozdanie z działalności Wojewódzkiego Szpitala 
Podkarpackiego im. Jana Pawła II w Krośnie za 2012 rok - przedstawił Dyrektor p. Piotr Lenik 
/zał. Nr 4/. 

Dyrektor Szpitala wyjaśnił, iż skargi są rozpatrywane na bieżąco. 
Ponadto ogłoszony został konkurs na najżyczliwszego lekarza, pielęgniarkę itp. 

Pani Grażyna Skolarczyk zapytała o oddziały bilansujące się. 

Dyrektor Piotr Lenik poinformował, iż wybijającym się oddziałem jest okulistyka. Dodał, iż chodzi 
o sposób zarządzania oddziałem i podejście, iż „jestem nie tylko lekarzem ale i kierownikiem 
oddziału, menedżerem". Ponadto bilansujące się oddziały to również nefrologia, urologia, kardiologia 
oraz oddział noworodków, urazowo - ortopedyczny, czy dziecięcy. Natomiast „zastane oddziały" to -
Terapia Uzależnienia od Alkoholu, „OIOM" oraz oddział Opieki Paliatywnej. 

W dalszej części Radna Grażyna Skolarczyk przypomniała, iż w dniu 18 marca 2013 roku odbyła 
swoje posiedzenie Komisja Zdrowia i Rodziny, w której uczestniczył również Dyrektor Szpitala oraz 
Pan Jan Gołąb, na którym to posiedzeniu padły słowa dot. działalności niektórych oddziałów szpitala 
takich jak „interna". Członkowie komisji zgłaszali przypadki upadków pacjentów z łóżek oraz brak 
odpowiedniej opieki pielęgniarskiej, komisja otrzymała odpowiedź, iż w sytuacji braku oficjalnego 
zgłoszenia, nie można podjąć odpowiednich kroków. Nadmieniła również, że Pan Jan Gołąb 

stwierdził, iż „interna" jest takim oddziałem, gdzie często pacjenci spadają z łóżek. 
Zapytała, czy podjęte zostały w tym kierunku odpowiednie działania. 

Pan Piotr Lenik wyjaśnił, iż za te sprawy odpowiadają kierownicy oddziałów oraz kwestia ta została 
przekazana kierownikowi tegoż oddziału ze wskazaniem zwiększenia kontroli. „Jeśli faktycznie jest 
tak, jak Radna to przedstawiła to proszę wierzyć, że na następny dzień odbyła się rozmowa 
z kierownikiem tego oddziału". 

Pan Andrzej Bazia stwierdził, że na oddziale wewnętrznym pacjenci znajdują się w różnym stanie 
zdrowia, dlatego też mogą zdarzać się upadki z łóżek. 

Dyrektor Piotr Lenik dodał, iż takie sytuacje mogą zaistnieć kilka razy w roku. 
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Wicestarosta zapytał, jak Dyrektor Szpitala ocenia funkcjonowanie nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej w nowym układzie oraz czy istnieją perspektywy odtworzenia punktu 
nocnej i świątecznej pomocy w Miejscu Piastowym. Poinformował również, iż wspólnie 
z Burmistrzami Iwonicza - Zdroju oraz Rymanowa odbył rozmowę z Dyrektorem NFZ - Panią Hejdą, 
która miała zwrócić się do Dyrektora Szpitala, w przedmiotowym temacie. 

Pan Piotr Czerwiński wyjaśnił, że starania o uzyskanie kontraktu na świadczenie nocnej i świątecznej 
opieki zostało oparte na przedstawieniu oferty jakościowej, „jeżeli mówimy o obszarze południowym 
przystąpiliśmy do oferty, w której zostały określone parametry np. laboratorium, winda, podjazdy". 
Prowadzone były rozmowy z Dyrektorem NZOZ - u w Miejscu Piastowym, również z Wójtem w tej 
kwestii. „Jeśli mówimy o opiece nocnej i świątecznej to musi być zabezpieczona przynajmniej opieka 
pielęgniarska, gdyż wykonywane są 3 rodzaje świadczeń tj. obsługa stacjonarna, wyjazdowa oraz 
pielęgniarsko - środowiskowa. Kiedy lekarz wyjeżdża z pielęgniarką musi ktoś oczekiwać na 
miejscu. Gdybyśmy chcieli otworzyć punkt w Miejscu Piastowym musiałaby być dodatkowo 
pielęgniarka i lekarz, co wiązałoby się z kosztami ale jest to możliwe". Dodał, iż jeśli chodzi 
o statystykę - w Krośnie przyjętych zostało 2 razy więcej osób dorosłych niż w Dukli, w przypadku 
dzieci - 4 razy więcej. Stwierdził również, że „widzimy pewne rezerwy i myślimy". 

Pan Andrzej Bazia z kolei wyjaśnił, że zdarzają się sytuacje, iż pacjenci przyjeżdżają na SOR, gdyż 
„w przychodni nie ma już lekarza rodzinnego, który powinien pracować do godz. 18.00. Dodał, iż 
lekarze rodzinni traktują szpital, jak „krowę dojną", odsyłając pacjentów na SOR. Lekarz rodzinny 
dostał już pieniądze z funduszu, a my dopiero dostaniemy". Następnie stwierdził, iż „jak mogą być 
pieniądze w funduszu", kiedy fundusz płaci dwa razy za to samo tj. raz lekarzowi rodzinnemu, a drugi 
raz - szpitalowi. 

Dyrektor Jan Pelczar zwrócił uwagę, aby Pan Andrzej Bazia udzielał odpowiedzi na konkretne 
pytania. 

Pan Andrzej Bazia nadmienił, że „lekarz rodzinny powm1en w1ęceJ pracować, a me wszystko 
scedować na SOR". 

Pan Andrzej Guzik - Wicestarosta zwrócił uwagę, iż jego pytanie dot. oceny funkcjonowania nocnej 
i świątecznej opieki oraz tego, czy Pani Hejda rozmawiała z Dyrektorem Szpitala w sprawie 
przywrócenia punktu nocnej i świątecznej opieki w Miejscu Piastowym. „Widać, iż macie Państwo 
problemy z organizacją tego zadania ( ... ) mówiliście, iż należy spełnić pewne kryteria - winda, 
podjazdy - rozumiem, że to w Dukli wszystko jest? czy na tym kończy się katalog wymogów? czy nie 
powinno być karetki, rentgena, nagrywania rozmów? czy w te środki jest wyposażona Dukla? 
Mówicie o olbrzymich trudnościach organizacyjnych, czekaniu pacjentów na godz. 18.00 ( ... ), kiedy 
zadanie to realizował Powiat, nie było problemu ( ... ) to może zrzeknijcie się Państwo tego kontaktu 
skoro tylu problemów Wam przysparza, a wtedy Dyrektor Jurczak rozważyłby ponowne możliwość 
przejęcia zadania". 

Pan Andrzej Bazia wyjaśnił, że „my nie narzekamy na brak rentgena, me odmówiliśmy nikomu 
pomocy". 

Wicestarosta zwrócił uwagę, iż chodziło o „Rentgen" w punkcie nocnej i świątecznej opieki w Dukli. 
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Pan Andrzej Bazia podkreślił, że w Dukli nie ma i nigdy nie było rentgena. Następnie zapytał „do 
czego jest tam potrzebny rentgen?, aby diagnozować złamanie? zapalenie płuc?, które powinno być 
hospitalizowane w szpitalu? Robić tam rentgena po to, żeby następnie pacjenta skierować do szpitala 
i ponownie tu na miejscu wykonywać pełną diagnostykę ( ... )". Ponadto w przypadku problemów 
kardiologicznych - w pogotowiu można wykonać tylko EKG i ewentualnie zapisać leki zapobiegające 
chorobie wieńcowej. Poinformował, iż w ubiegłym roku przyjęto ogółem 37 tys. pacjentów na 
oddziale ratunkowym, byli to pacjenci nie tylko z terenu Powiatu, lecz również z Sanoka, Ustrzyk, 
którzy trafiają do krośnieńskiego szpitala, gdyż w ich regionach nie jest możliwe wykonanie rentgena, 
tomografii, czy ultrasonografii. 

Wicestarosta podkreślił, iż w dalszym ciągu nie usłyszał odpowiedzi na pytanie dot. oceny 
funkcjonowania nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej? oraz informacji odnoście skarg w tym 
temacie, „czy czeka się 15 min w szpitalu czy czeka się dłużej? czy Pani Hejda rozmawiała 
z Dyrektorem Szpitala w sprawie utworzenia punktu opieki w Miejscu Piastowym". 

Pan Andrzej Bazia poinformował, iż skargi były oraz, że „Dyrektor Hejda po swojej wizycie oceniła 
działalność szpitala w skali od 1 do 6 na 6. Ponadto 2 - eh lekarzy zostało zwolnionych 
w zw. z licznymi skargami, tak więc podejmujemy działania w kierunku podniesienia jakości 
świadczonych usług". 

Pan Piotr Czermiński dodał, iż „wiele osób jest u Pani Hejdy w różnych sprawach, natomiast nigdy 
nie sugerowała nam, czy mamy zrobić jakieś rzeczy, które leżą w gestii dyrektora, nie narzucała 
czegoś, nie poinformowała nas w sposób oficjalny w wizytach u siebie". Dodał, iż wszystko, 
co zostało przez niego wymienione tj. podjazdy, windy - „podałem tylko niektóre przykłady 
warunków podanych przez NFZ, ale wszystkie te elementy funkcjonują". Następnie podzielił się 

informacją, iż w dniu dzisiejszym szpital otrzymał 2 nowe karetki. 

Pan Jan Pelczar - Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu zapytał Dyrektora Andrzeja 
Jurczaka, „czy były takie problemy, kiedy to SPPR w Krośnie świadczyło nocną i świąteczną pomoc, 
czy „pacjenci czekali pod drzwiami? czy nie było lekarza, pielęgniarki ( ... )?". Następnie zwrócił się 
do Dyrektora Szpitala również z pytaniem, jak by się zachował w sytuacji, kiedy przyjechałby 
z ojcem z wysokim ciśnieniem, pacjent mdlał, po czym został potraktowany, jak „zło konieczne" oraz 
informowany, że „Wy macie rejon w Dukli, i na tym ma wyglądać pomoc? To nie jest tak pięknie, jak 
Państwo mówicie, bo pacjent ze szpitala do Dukli mógłby nie dojechać. Wygraliście przetarg, nie 
komentujemy na jakich zasadach, ale nie stawiajcie wszystkiego na kasę, większość ludzi kiedy jedzie 
do szpitala to nie po to, żeby byli przeganiani, bo niekiedy te osoby nie wiedzą, gdzie znajduje się 
punkt nocnej i świątecznej pomocy w Dukli". 

Pan Andrzej Bazia wyjaśnił, iż jeśli faktycznie miało miejsce takie zachowanie - powinny zostać 
wyciągnięte konsekwencje w stosunku do lekarza. Należy skończyć z tym, że lekarze są traktowani 
jak tzw. „święte krowy" oraz, że nie powinno mieć miejsce odsyłanie pacjenta w takim stanie do 
Dukli. 
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Dyrektor Jan Pelczar uzupełniając swoją wypowiedź, poinformował, iż „lekarz kazał podać 

pielęgniarce tabletkę, a kiedy spadnie ciśnienie - odesłać do domu". 

Pan Piotr Czermiński zwrócił uwagę, że we wcześniejszej swojej wypowiedzi nie mówił o kwestiach 
finansowych ale o ofercie jakościowej. „Mówił Pan, że ktoś pukał do drzwi - ja powiedziałem, że 
w Dukli jest 2 - eh lekarzy, kierowca, pielęgniarka, jeden lekarz wyjeżdża, a drugi zostaje. Ponadto 
zarówno na oddziałach, jak i SOR - rze znajdują się pudełka oraz ankietujemy wszystkich chętnych 
do składania informacji, sam kilkakrotnie prowadziłem kontrole („.)". Ponadto zostało uruchomione 
stanowisko Rzecznika Praw Pacjenta, który odbiera skargi zarówno telefonicznie, jak i e - mailowo, 
każdy pacjent otrzymuje zwrotną informację o rozstrzygnięciu. „Jeśli w danym momencie jest coś nie 
tak i taka informacja do mnie trafia, od razu podchodzę i załatwia sprawę na miejscu. Kilkanaście 
skarg otrzymałem, które były nie uzasadnione, lecz zrobiliśmy wszystko dla pacjenta". 

Pan Kazimierz Krężałek stwierdził, że ma świadomość, iż „dziś nie uleczymy służby zdrowia, jest 
kontrakt i wykonanie jego. To przecież jest chore, że planuje się w budżecie 3 mln osób na leczenie 
osób uzależnionych od alkoholu i się ich „łapie"(„.)". W kwestii nadwykonań - zapytał, o jakie 
nadwykonania chodzi? „rozumie, że te osoby, które się nie załapią to mają umrzeć?". Następnie 
podjął temat kolejek do poradni specjalistycznych np. do kardiologa. Stwierdził, iż wszystko jest do 
rozw1ązama lecz „być może należy skorzystać z metod, które zostały sprawdzone w innych 
państwach". 

Dyrektor Szpitala wyjaśnił, iż kolejki występują wszędzie, są takie oddziały i takie procedury, na 
które czeka się kilka lat, działamy w oparciu o to, co otrzymujemy od NFZ - tu. „Zabiegi ratujące 

życie są w 100 % sfinansowane przez NFZ, a planowane i nie ratujące życia generują koszty". Dodał, 
iż kiedy odwiedza inne szpitale, które uchodzą za wzory - robi zdjęcia, aby się dowartościować. Podał 
przykład Szpitala Dziecięcego w Prokocimiu i czasu, który poświęcił oczekując tam na przyjęcie 
z dzieckiem, a następnie stwierdził iż w Krośnie na to nie moglibyśmy sobie pozwolić. Skrócenie 
czasu oczekiwania na przyjęcie do poradni o 1 O % czasu - nie jest jeszcze rozpoznawalne przez 
pacjenta. Następnie poinformował, iż okres oczekiwania na zabieg zaćmy wynosi - 800 dni, na 
zabiegi ginekologiczno - położnicze - wykonywane są na bieżąco, natomiast jeśli chodzi 
o „urazówkę" czy endoprotezy - czeka się 2 lata . 

Pan Andrzej Bazia poinformował, iż po godz. 15.00 przychodnie stoją wolne, można by Je 
wykorzystać, lecz szpital nie ma na to kontraktu. 

Dyrektor Piotr Lenik zwrócił uwagę, że czas oczekiwania na przyjęcie do poradni kardiologicznej 
w roku poprzednim wynosiło 92 dni, w roku bieżącym 71 dni. Dodał, iż „nie jest w stanie w rok 
naprawić wszystkich mankamentów". Uważa, że należy się Radnym rzetelna informacja. Zwrócił 
uwagę, iż jest obecny na sesji przedstawiciel Rady Społecznej Szpitala oraz stwierdził, iż „jeśli 

myślicie Państwo w tym kierunku, aby Rada Społeczna działała w szpitalu, a nie Rada Nadzorcza -
jest to dobre myślenie". 

Przewodniczący Rady Powiatu podjął temat kosztów osobowych oraz obłożenia łóżek, oraz zapytał 
czy do kontraktu z NFZ liczy się obłożenie łóżek, czy pełna mobilność szpitala? 

Dyrektor Szpitala poinformował, iż zastał szpital w sytuacji, gdzie koszty osobowe wynosiły 
ok. 60 %, w chwili obecnej jest to 57 % kosztów, szpital posiada więcej sprzętu, pogotowie ma przede 
wszystkim więcej ludzi. Obłożenie łóżek występuje na poziomie 74 % w zależności od okresu. 
Występują takie oddziały, gdzie występuje obłożenie poniżej 50 % oraz takie, gdzie obłożenie 
wynosi 1 OO %. W tej branży koszty osobowe determinują sytuację finansową podmiotu. W złej 

sytuacji jedynym rozwiązaniem będzie optymalizacja zatrudnienia. 
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Pan Andrzej Dziugan poinformował o raporcie NIK, który oceniał wydatkowanie środków 

finansowych przez instytucje państwowe, w ocenie tej najlepiej wypadli - ratownicy medyczni 
i pogotowia, natomiast wydawanie środków finansowych przez szpitale znalazło się na dalszej 
pozycji. 

Dyrektor Szpitala zwrócił uwagę, iż „cos w tym jest ale chyba dlatego, że szpital publiczny wydaje się 
niczyj, a jest wszystkich". Jeśli to jest szpital z takimi zaszłościami to naprawdę zarządzanie nim jest 
trudne. Następnie zaprosił do współpracy. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 12.30 ogłosił 15 - minutową przerwę. 

Obrady zostały wznowienie o godzinie 12.45. 

W punkcie 8 porządku obrad - sprawozdanie z działalności za II kwartał 2013 roku - przedstawił 

Przewodniczącego Rady Powiatu /zał. Nr 5/. 

W kolejnym punkcie 9 porządku obrad - informację z działalności Zarządu oraz realizacji uchwał 
Rady Powiatu i uchwał Zarządu Powiatu- przedstawił Starosta Krośnieński /zał. Nr 6/. 

Ponadto Starosta poinformował o odbytym Walnym Zgromadzeniu Akcjonariuszy PKS Krosno S.A. 
w sprawie udzielenia absolutorium, jak również zwrócił uwagę, iż w prasie ukazało się zaproszenie 
potencjalnych nabywców akcji PKS w Krośnie do udziału w negocjacjach publicznych. 

Realizując punkt 1 O porządku obrad - interpelacje i zapytania Radnych Powiatu Krośnieńskiego -
w punkcie tym nie zabrano głosu. 

Przystępując do realizacji punktu 11 a) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia 
drogi nr 2117 R Wola Niżna - Wola Wyżna kategorii drogi powiatowej - projekt uchwały przedstawił 
Pan Jan Pelczar - Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu. 

Poinformował, iż pozbawienie drogi kategorii powiatowej, drogi leżącej w granicach 
administracyjnych Gminy Jaśliska podyktowane zostało lokalnymi potrzebami oraz wolą jej przejęcia 
przez Wójta Gminy Jaśliska. 
Kwestię pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii reguluje ustawa z dnia 21 marca 1985 roku 
o drogach publicznych w przepisach ogólnych rozdział 1. Na podstawie art. 1 O ust 1 - 3 w/w ustawy 
organem właściwym do pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii jest organ właściwy do 
zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii. Pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii dokonuje się 
w trybie właściwym do zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii. Pozbawienie kategorii i zaliczenie 
do nowej, nie może być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału danego roku, z mocą od 
dnia 1 stycznia roku następnego. 
Na podstawie art. 6 a ust. 1 powołanej ustawy do dróg powiatowych zalicza się drogi stanowiące 
połączenie miast będących siedzibami powiatów z siedzibami gmin oraz siedzib gmin między sobą. 
Na podstawie art. 7 ust. 1 tej samej ustawy do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym 
nie zaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym 
potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych. 
Przedmiotowa droga spełnia kryteria zaliczenia jej do kategorii dróg gminnych. 
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Przewodniczący Komisji Transportu, Budownictwa, Bezpieczeństwa 

przedstawił pozytywną opinię komisji. 
Porządku Publicznego 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/204/2013 w sprawie pozbawienia 
drogi nr 2117 R Wola Niżna - Wola Wyżna kategorii drogi powiatowej (ogółem głosujących -
19 Radnych, za -19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów) - /zał. Nr 7/. 

Kolejny punkt porządku obrad 11 b) - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
rodzajów zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na realizację rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienia osób 
niepełnosprawnych w powiecie krośnieńskim w 2013 roku - projekt uchwały przedstawił 

Pan Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński. 
Poinformował, iż proponowane zmiany wynikają z potrzeb wyrażonych przez Powiatowy Urząd 
Pracy w Krośnie związanych z realizacją rehabilitacji zawodowej dla osób niepełnosprawnych, 
a konkretnie zwrotu kosztów zw. z wyposażeniem stanowisk pracy dla osób niepełnosprawnych 
ze środków PFRON. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie w ramach posiadanych 
środków zmniejszyło kwoty zabezpieczone na turnusy rehabilitacyjne, dofinansowanie przedmiotów 
ortopedycznych i środków pomocniczych, a także likwidacji barier architektonicznych. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Radni głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/205/2013 zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia rodzajów zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnienia osób niepełnosprawnych w powiecie krośnieńskim w 2013 roku (stosunkiem 
głosów: ogółem głosujących - 18 Radnych, za 17 głosów, przeciw - O głosów, przy 1 głosie 
wstrzymującym się) - /zał. Nr 8/. 

W punkcie 11 c) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązań na okres przekraczający rok budżetowy w związku z realizacją projektu wieloletniego 
pt. „Program aktywizacji społecznej w powiecie krośnieńskim" realizowanego w ramach działania 7.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.2 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez powiatowe centra pomocy rodzinie - projekt uchwały przedstawił 

Wicestarosta. 
Poinformował, iż Powiat wyraził wolę przystąpienia do realizacji projektu wieloletniego pn. „Program 
aktywizacji społecznej w Powiecie Krośnieńskim", którego realizacja nastąpi w latach 2013 - 2015. 
Projekt o którym mowa będzie realizowany przez jednostkę organizacyjną Powiatu tj. PCPR 
w Krośnie. W związku z tym, iż realizacja ww. projektu przekroczy rok budżetowy, konieczne jest 
podjęcie uchwały umożliwiającej zaciąganie zobowiązań na okres przekraczający rok budżetowy. 

Przewodnicząca KomL~ji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów również przedstawił pozytywna opinię komi~ji. 
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Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/206/2013 w sprawie wyrażenia 
zgody na zaciągnięcie zobowiązań na okres przekraczający rok budżetowy w związku 

z realizacją projektu wieloletniego pt. „Program aktywizacji społecznej w powiecie 
krośnieńskim" realizowanego w ramach działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.2 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez powiatowe 
centra pomocy rodzinie (ogółem głosujących - 18 radnych, za - 18 głosów, przeciw - O głosów, 
wstrzymujących się - O głosów), /zał. Nr 9/. 

W kolejnym punkcie 11 d) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie inicjatywy o wystąpienie 
przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie odznaczenia „Złoty Krzyż 
Zasługi" za ofiarną działalność publiczną - projektu uchwały przedstawił Pan Jan Juszczak - Starosta 
Krośnieński. 

Poinformował, iż w związku z pojawieniem się możliwości uhonorowania tych osób, które 
przyczyniły się do budowania więzi między samorządem powiatowym a mieszkańcami - osób, które 
mandat Radnego sprawują wielu lat, w zw. z powyższym zostały przygotowane projekty uchwał 
o nadanie Złotego Krzyża Zasługi dla Radnych: Stanisław Kenar, Jan Pelczar, Krzysztof Zawada -
osoby te sprawują funkcję Radnego 3 - cią kadencję. Jeśli chodzi o nadanie Srebrnego Krzyża Zasługi 
- projekty uchwał zostały przygotowane dla Radnego Edwarda Nowaka oraz Kazimierza Krężałka, 
w zw. z tym, iż Pan Edward Nowak zawnioskował o wycofanie projektu uchwały dot. nadania mu 
odznaczenia, pozostał projekt dot. wystąpienia o odznaczenie dla Pana Kazimierza Krężałka. 

Dodał, iż kierował się chęcią sprawienia w pewnym sensie niespodzianki dla tych osób, lecz pojawiły 
się pewne problemem dot. samej procedury, gdyż zaistniała potrzeba podjęcia stosownych uchwał 
właśnie przez Radę Powiatu. Wyjaśnił, iż faktycznie nie pytał o zgodę zainteresowanych, gdyż 
jeszcze raz powtórzył - miała to być w pewnym sensie niespodzianka. 

W dalszej części głos zabrał Pan Kazimierz Krężałek, który również wystąpił z wnioskiem 
o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały dot. wystąpienia przez Wojewodę do Prezydenta RP 
o nadanie Radnemu odznaczenia. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek Radnego Kazimierza Krężałka. 

Radni głosowali za ww. wnioskiem (stosunkiem głosów: ogółem głosujących - 18 Radnych, za -
14 głosów, przeciw - O głosów, przy 4 głosach wstrzymujących się). 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
inicjatywy o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie 
odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną dot. Radnego Stanisława Kenara. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/207/2013 w sprawie inicjatywy 
o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie 
odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną (ogółem głosujących 

-18 Radnych, za -18 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się - O głosów), /zał. Nr 10/. 

Punkt 11 e) porządku obrad -- podjęcie uchwały w sprawie inicjatywy o wystąpienie przez Wojewodę 
Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za 
ofiarną działalność publiczną dla Radnego Jana Pelczara. 
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Radni głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/208/2013 w sprawie inicjatywy 
o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie 
odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną (stosunkiem głosów: 

ogółem głosujących - 18 Radnych, za - 16 głosów, przeciw - 1 głos, wstrzymujących się -
1 głos), /zał. Nr 11/. 

Przystępując do realizacji 11 f) punktu porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie inicjatywy 
o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie 
odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną dla Radnego Krzysztofa Zawady. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/209/2013 w sprawie inicjatywy 
o wystąpienie przez Wojewodę Podkarpackiego z wnioskiem do Prezydenta RP o nadanie 
odznaczenia „Złoty Krzyż Zasługi" za ofiarną działalność publiczną (ogółem głosujących 
18 Radnych, za -18 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się-1 głosów), /zał. Nr 12/. 

W punkcie 11 g) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej 
na 2013 rok- projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu. 
Poinformował, iż dochody ulegają zwiększeniu o kwotę 746.123 zł, a zmniejsza o 125.000,00 zł. 
Źródłami zwiększenia dochodów są: 
• wpływy z odszkodowania za przekazanie działek, 
• zwrot podatku V AT, 
• darowizny dla Domu Dziecka, 
• dotacji dla Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie na realizacje przedsięwzięcia w ramach 

Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki" pn. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 
( ... )", 

• środki na realizację zadań PFRON, 
• środki pozyskane w ramach Szwajcarsko Polskiego Programu Współpracy na realizację 

projektu pn. Targi kulinariów „Regionalne smaki i gusta", 
• środki pozyskane z rezerwy celowej na inwestycje drogowe - 463.000 zł. 

Ponadto dochody zostają zmniejszone się o kwotę 125.000 zł z tytułu dotacji zaplanowanej z GUGiK 
ponieważ jednostka ta nie może przekazać dotacji, lecz może sfinansować wydatki w ramach 
własnego budżetu. 

Zmian dochodów dokonano na podstawie własnych kalkulacji, pisma Ministra Finansów oraz umów 
w sprawie dofinansowania projektów. 
W planie wydatków wprowadzono następujące zmiany: 
- w dziale 600 - transport i łączności - zmniejsza się wydatki na przebudowę dróg i mostów o kwotę 

97.339 zł oraz wydatki na przebudowę mostów w ciągu dróg Wola Niżna - Wola Wyżna oraz 
Królik Polski - Bałcianka o kwotę 11.000 zł - w związku z rozstrzygnięciami przetargów. 

Ponadto wprowadzone zostały nowe zadania: 
• pn. przebudowa drogi powiatowej Chlebna - Kopytowa - Faliszówka 134.000 zł oraz drogi Niżna 

Łąka - Bobrka 1 OO.OOO zł. Wydatki zaplanowane zostały w kwotach stanowiących udział własny 
Powiatu. W celu realizacji zadań czynione są starania o pozyskanie środków z tytułu pomocy 
finansowej z Gminy Chorkówka w kwocie 140.000 zł po 70.000 zł na każde zadanie, 

• budowa wiaty i ogrodzenia przy Obwodzie Drogowo Mostowym w Dukli 33.339 zł. 
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Zwiększone zostają również wydatki w dziale 700 o kwotę - 1 O.OOO zł na regulację stanów prawnych 
nieruchomości Powiatu. 
W dziale 750 - administracja publiczna - zwiększeniu ulegają wydatki o kwotę 54.480 zł z tytułu 
obsługi zadań PFRON oraz na bieżące zadania statutowe . 
Zmniejsza się wydatki majątkowe na zakupy inwestycyjne o kwotę 500.000 zł oraz zwiększa się 
wydatki na zadanie inwestycyjne opracowanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej instalacji 
elektrycznej oraz na wykonanie okablowania strukturalnego i zasilania dedykowanego w budynku 
Starostwa Powiatowego w kwocie - 38.000 zł. 
W dziale - oświata i wychowanie - oraz edukacyjna opieka wychowawcza - zwiększa się wydatki na 
ubezpieczeni mienia jednostek oraz bieżące remonty w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym 
w Dukli w łącznej kwocie 36.808 zł oraz wydatki majątkowe na zakup samochodu do przewozu 
młodzieży niepełnosprawnej w ZS w Iwoniczu o kwotę 46.000 zł. 

W Powiatowym Urzędzie Pracy zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 54.000 zł (oszczędności 

z czynszu po zakupie posesji) oraz przeznacza się na termomodernizację - wymiana okien w 
Powiatowym Urzędzie Pracy. 
W planie wydatków PCPR wprowadza się na lata 2013 do 2015 projekt dofinansowany w ramach PO 
„Kapitał Ludzki" pn. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji („.)" na 2013 rok zaplanowane 
zostały wydatki w wysokości - 194.843,00 zł. 
Wprowadzone zmiany w planie dochodów i wydatków wpłynęły na zmianę wyniku budżetu . 
Deficyt zmniejszony został o kwotę 682.492 zł oraz po zmianach wynosi 260.000 zł. 
Zmniejszone zostały również przychody z tytułu kredytów i plan przychodów po zmianach wynosi 
2.660.000 zł oraz przeznaczone będą na spłatę kredytów już zaciągniętych oraz pokrycie deficytu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/210/2013 w sprawie zmiany 
Uchwały budżetowej na 2013 rok (ogółem głosujących - 19 Radnych, za - 19 głosów, przeciw -
O głosów, wstrzymujących się- O głosów), /zał. Nr 13/. 

Realizując punkt 11 h) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie 
Wojaszówka zadania zarządzania publiczną drogą powiatową - projekt uchwały przedstawił 

Dyrektor. 
Poinformował, iż pismem z dnia 31 maja 2013 roku Wójt Gminy Wojaszówka zwrócił się 

z propozycją przejęcia przez Gminę Wojaszówka w czasowy zarząd drogi powiatowej 
Nr 1960 R Krosno - Odrzykoń. Z chwilą przejęcia drogi zostanie ona ujęta przez gminę we wniosku 
o dofinansowanie zadania w ramach wieloletniego programu pod nazwą NPPDL - etap II 
Bezpieczeństwo - Dostępność - Rozwój oraz po otrzymaniu dotacji celowej nastąpi jej przebudowa. 
Przedmiotowa droga zostanie w zarządzie gminy przez okres 5 lat od daty zakończenia projektu. 

Dodał, iż ze względu na ograniczone środki finansowe, jakie Powiat posiada, propozycja jest 
korzystna dla powiatu krośnieńskiego zarówno w aspekcie pojawienia się 
przeprowadzenia kosztownej inwestycji, jak i konieczności przejęcia przez gminę 

obowiązków związanych z utrzymaniem drogi powiatowej w okresie trwałości projektu. 

możliwości 
wszystkich 

Przewodniczący Komisji Transportu, Budownictwa, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię komisji. 
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Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/21112013 w sprawie powierzenia 
Gminie Wojaszówka zadania zarządzania publiczną drogą powiatową (ogółem głosujących -
19 Radnych, za -19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów), /zał. Nr 14/. 

Realizując punkt 11 i) porządku obrad- podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 
2013 rok /projekt nr II/ - projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu. 
Poinformował, iż projekt uchwały przedstawia zmiany związane z sfinansowaniem nowego projektu 
pn. „Smaki pogranicza Polsko - Słowacka wymiana doświadczeń w dziedzinie turystyki kulinarno 
krajoznawczej". Wydatki będą najpierw sfinansowane ze środków własnych Powiatu, a w terminie 
późniejszym nastąpi ich refundacja. 

Projekt ten realizowany będzie przez okres 11 miesięcy z udziałem środków mikroprojektu w ramach 
Programu Współpracy Transgranicznej Rzeczpospolita Polska - Republika Słowacka. 
Całkowita wartość projektu w latach 2013 - 2014 wyniesie - 222.860,0 zł. 

Ponadto zwróciła uwagę, iż uchwała zawiera rówmez zmiany dotyczące ustalenia dotacji 
celowej dla Gminy Wojaszówka w kwocie 1.000 zł na realizację zadania przebudowa drogi 
powiatowej Nr 1960 R Krosno - Odrzykoń. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/212/2013 w sprawie zmiany 
Uchwały budżetowej na 2013 rok (ogółem głosujących - 19 Radnych, za - 19 głosów, przeciw -
O głosów, wstrzymujących się- O głosów), /zał. Nr 15/. 

Następny punkt 11 j) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Krośnieńskiego - projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu. 
Skarbnik poinformował, iż w załączniku nr I wprowadzone zostały zmiany planu dochodów 
i wydatków wynikające z przyjętych uchwał Rady i Zarządu Powiatu Krośnieńskiego. 
Załącznik przedstawia aktualny plan dochodów i wydatków na lata 2013-2018 oraz wynik finansowy 
budżetu po zmianach. 
W załączniku nr 2 wprowadzone zostało nowe przedsięwzięcie na lata 2013 - 2015 pn. „Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji („.)", które realizowane będzie z udziałem środków z PO 
„Kapitał Ludzki" przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie. 
W załączniku nr 3 przedstawione zostały objaśnienia do przyjętych kwot dochodów i wydatków oraz 
przedsięwzięcia, które będą realizowane. 
Uchwała zawiera upoważnienie dla Zarządu Powiatu oraz Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie do zaciągania zobowiązań na lata 2014 - 2015 w związku z planowanym podpisaniem 
umowy w ramach PO „Kapitał Ludzki" na realizację projekt pn. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji („.)". 
W uchwale zostaną również uwzględnione zmiany wynikające z projektu uchwały dot. realizacji 
projektu pn. „Smaki pogranicza Polsko - Słowacka wymiana doświadczeń w dziedzinie turystyki 
kulinarno krajoznawczej". 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/213/2013 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Krośnieńskiego (ogółem głosujących - 19 radnych, za 
19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów), /zał. Nr 16/. 
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Punkt 11 k) porządku obrad -- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 2012 rok. 

W punkcie tym głos zabrał Pan Jan Juszczak - Starosta Krośnieński przedstawiając informację dot. 
sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 2012 rok /zał. Nr 17/. 

Poinformował, iż dochody w 2012 rok wykonane zostały w 99,6 % planu tj. 71.494.986 zł. 

W stosunku do uchwały budżetowej dochody wzrosły o kwotę ogółem- 9.775 tys. zł. 

Pozyskane zostały środki z dotacji celowych na zadania bieżące oraz inwestycyjne między innymi na 
usuwanie skutków powodzi, środki z rezerwy inwestycyjnej, dochody wypracowane przez jednostki 
budżetowe. 

W 2012 roku pozyskano dochody w formie dotacji celowych z budżetu UE w kwocie ogółem - 4.709 
tys. zł, co stanowiło 6,5 % wykonanych dochodów. 

N astomiast wydatki zostały wykonane w 96,3 % planu tj. 69. 86 7. 031 zł, w tym wydatki 
z udziałem środków UE wyniosły- 2.823 tys. zł, co stanowiło 4,0 % wykonanych wydatków Powiatu. 

Przy planowanym deficycie w kwocie - 750 OOO zł wynik budżetu zamknął się nadwyżką 

z kwocie - 1.627.955 zł, w związku z tym nie wystąpiła konieczności zaciągnięcia kredytu, 
a tym samym nie wzrosły zobowiązania Powiatu. 

W 2012 roku zrealizowane zostały wszystkie planowane zadania inwestycyjne na ogólną kwotę -
9.759 tys. zł. 

Wydatki majątkowe stanowiły 14 % wykonanych wydatków Powiatu. 

Głównymi zadaniami inwestycyjnymi były: 
• przebudowa i odbudowa dróg powiatowych, 
• termomodernizacja budynków Zespołu Szkół w Iwoniczu i Jedliczu, 
• rozpoczęcie nowego zadania np. "Budowa systemu informacji przestrzennej wspomagającego 

zarządzanie Powiatem Krośnieńskim". 

Wydatki bieżące jednostek budżetowych stanowiły 59 % wydatków ogółem i związane były 
z bieżąca działalnością 17 jednostek budżetowych (tj. 41.230.288 zł). 
Główną pozycję owych wydatków stanowiły wynagrodzenia oraz składki od nich naliczone 
( 64 % wydatków tj. 26.698.523 zł) . 

Powiat udzielił dotacji celowych i podmiotowych, które stanowiły 4,8 % wykonanych wydatków (tj. 
13 .531.259 zł). 

Jeśli chodzi o obsługę długu - spłata odsetek stanowiła me wiele ponad 1 % wydatków 
(tj. 845.701 zł). 

W 2012 roku spłacone zostały kredyty w kwocie - 2. 500. OOO zł. 

Stan zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek na koniec 2012 roku wyniósł - 13.448.300 zł, 

co stanowiło 18,8 % wykonanych dochodów. 
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Zobowiązania z tego tytułu w stosunku do 2011 roku zmniejszyły się o - 1.752 tys. zł. 

W 2012 roku Powiat zaciągnął pożyczkę w NFOŚiGW w kwocie - 748. 300 zł. 

Starosta podkreślił, iż materiały przedstawione Radnym Powiatu zwierały sprawozdanie 
z wykonania budżetu powiatu krośnieńskiego za 2012 rok, sprawozdanie finansowe (bilans) oraz 
informację o stanie mienia. 

Następnie przedstawił Radnym Powiatu pozytywną opinię RIO z dnia 17 kwietnia 2013 roku 
/zał. Nr 18/. Poinformował również o uwadze Regionalnej Izby Obrachunkowej 
dot. zaciągniętego przez Powiat kredytu w kwocie mniejszej niż zostało to przyjęte 

w budżecie na 2012 rok. Wyjaśnił, że sytuacja ta spowodowana była pojawieniem się innych źródeł, 
które stanowiły podstawę do spłaty zaciągniętych zobowiązań. 

Na zakończenie słowa podziękowania za dotychczasową współpracę skierował do członków Zarządu 
Powiatu Krośnieńskiego, Radnych Powiatu, jak również Skarbnika oraz Sekretarza Powiatu. 

W dalszej części Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała wszystkich zgromadzonych 
o wynikach przeprowadzonej kontroli Zarządu Powiatu Krośnieńskiego w dniu 20 maja 2013 roku 
w zakresie wykonania budżetu za 2012 rok oraz sprawozdania finansowego, przedstawiając protokół 
z ww. kontroli /zał. Nr 19/, rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2012 rok /zał. Nr 20/ oraz 
opinię Komisji Rewizyjnej /zał. Nr 21/. 

Następnie podziękowała Zarządowi Powiatu za prawidłową realizację budżetu Powiatu 
w 2012 roku. 

Radni głosowali za przyjęciem uchwały Nr XXX/214/2013 w sprawie rozpatrzenia 
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Krośnieńskiego za 2012 rok /ogółem głosujących - 19 Radnych, za - 19 głosów, 

przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów/ - /zał. Nr 22/. 

Następny punktu 11 1) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 2012 rok. 

W punkcie tym głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiając wniosek Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2012 rok /zał. Nr 23/. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu odczytał treść pozytywnej opmn RIO z dnia 
6 czerwca 2013 roku dot. wniosku komisji o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Krośnieńskiego /zał. Nr 24/, a następnie przedstawił projekt uchwały. 

Radni głosowali za podjęciem uchwały Nr XXX/215/2013 w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Krośnieńskiego za 2012 rok /ogółem głosujących 

19 Radnych, za - 19 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się O głosów/ -
/zał. Nr 25/. 
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Realizując punkt 12 porządku obrad- w punkcie tym nie zabrano głosu. 

Punkt 13 porządku obrad - wnioski i oświadczenia. 
Zabierając głos Starosta Krośnieński podziękował Komisji Rewizyjnej za wykonaną pracę, a Radnym 
Powiatu za jednomyślne głosowanie za udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Krośnieńskiego za 2012 rok. „Jednomyślność buduje oraz daje nadzieję, że te najważniejsze kwestie 
są rozumiane oraz współdziałanie przynosi efekt, za takie głosowanie, współpracę jeszcze raz 
dziękuję". 

Podziękował również za obecność na pogrzebie teścia. 

Z kolei Przewodniczący Rady słowa podziękowania za dobrze wykonany budżet Powiatu skierował 
w stronę Zarządu Powiatu. 

Starosta poinformował również o zbliżającym się w bieżącym roku 15 - leciu samorządu Powiatu 
oraz nadmienił, iż wystąpił przy tej okazji o nadanie odznaczeń także dla pracowników Starostwa 
Powiatowego w Krośnie. 

Następnie poinformował, iż w dniu 26 lutego 2013 roku podjęto decyzję o rozpoczęciu procedury 
zbycia akcji PKS Krosno S.A., wychodząc naprzeciw oczekiwaniom związków zawodowych, które 
wyrażały wolę przejęcia firmy, jednakże aby doszło to do skutku należało zawiązać spółkę 

pracowniczą. Starosta podkreślił, iż Powiat wywiązał się ze swojej obietnicy oraz poinformował, że 
zlecono firmie zewnętrznej przygotowanie dokumentów potrzebnych do rozpoczęcia procesu zbycia 
akcji. 

Następnie o godzinie 14.15 Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady XXX Sesji Rady Powiatu 
Krośnieńskiego. 
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